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Beste Lilian, 

 

Afgelopen weekend gaf je aan terug te treden als 

fractievoorzitter en Kamerlid voor de SP.  

 

Ik denk dat ik namens alle Leden hier aanwezig, 

mag stellen dat het voor de Kamer een groot 

gemis zal zijn. Want de afgelopen 6 jaar heb jij 

als geen ander laten zien wat het betekent om 

een volksvertegenwoordiger te zijn.  

 

Dat heb je met de paplepel ingegoten gekregen. 

Want je volgde vol trots de voetsporen van je 

vader. Maar ook je moeder heeft je veel geleerd 

en geïnspireerd.   
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Je werd het jongste raadslid van Nederland voor 

de SP in Oss. En zo zeg je zelf: ’Al vroeg wist ik 

dat ik actief wilde zijn voor de enige partij die 

echt tussen de mensen staat. De enige partij die 

niet alleen de straat op gaat in verkiezingstijd, 

maar ook daarna.’  

 

En zo hebben we je ook leren kennen. Met je 

voeten in de klei. Je bent gedreven, daadkrachtig 

en bovenal betrokken.  

 

Niet voor niks zien we van links tot rechts de 

waardering voor je inzet en je werk. En ook de 

waardering voor de persoon die je bent: 

hartelijk, warm en zorgzaam.  

 

Je was 17 jaar toen je met voorkeursstemmen in 

de gemeenteraad in Oss werd gekozen, maar je 

moest tot je 18de wachten voordat je echt zitting 

mocht nemen. Dat heb je 13 jaar met veel 

passie gedaan en toen kwam je in 2016 op plek 
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3 te staan voor de SP voor de landelijke 

verkiezingen.  

 

De rode draad in je werk als politica is een 

sociale en eerlijke wereld voor iedereen. En daar 

strijd je voor.  

 

Dat zagen we ook meteen terug na de beëdiging 

van de nieuwe Tweede Kamer vorige week. Bij 

de eerste Regeling van Werkzaamheden, na de 

verkiezingen, stond jij alweer klaar om een debat 

aan te vragen met de minister-president over de 

bestaanszekerheid. Want de mensen kunnen niet 

wachten tot er een nieuw kabinet zit.  

 

En dat was ook het geval in 2017 toen jij jouw 

intrede maakte als kersvers Kamerlid voor de SP 

en niet veel later als fractievoorzitter.  

 

Jouw eerste debat was, en hoe kan het ook 

anders, het debat over de personeelstekorten in 
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de zorg. Want wij weten inmiddels allemaal dat 

de zorg een speciaal plekje in jouw hart heeft.  

  

Tijdens het debat over de personeelstekorten in 

de zorg, dat tevens je maidenspeech was, 

vertelde jij over het verhaal van Maria.  

 

Maria was vrijwilliger in een verpleeghuis in 

Amsterdam. En na viereneenhalf jaar kreeg zij 

een opleiding aangeboden om als zorgverlener 

niveaus 2 te gaan werken. Daar was ze dolblij 

mee. Maar wat bleek, nadat ze geslaagd was 

voor de opleiding was er geen plek meer voor 

haar in het tehuis en kreeg ze geen baan 

aangeboden. Vervolgens kwam ze werkeloos 

thuis te zitten. Dat frustreerde je mateloos. 

 

Het voorbeeld van Maria is een van de velen 

verhalen die jij sinds je fractievoorzitter bent 

hebt verteld in deze plenaire zaal. Jij haalt je 

inspiratie uit de mensen die je ontmoet. Je 
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adresseert hun problemen door hun verhaal mee 

te nemen naar Den Haag. Dat doe je op een 

indrukwekkende manier. Je bent een 

volksvertegenwoordiger pur sang. De 

bevlogenheid waarmee jij voor jouw achterban 

opkwam in de debatten hier in de zaal, maar 

zeker ook in de zaaltjes en op straat is bijna 

ongeëvenaard. Ik heb met veel respect en 

waardering gekeken naar de wijze waarop je dat 

deed: boodschap vast en bijna altijd uit het 

hoofd. 

 

Het liefst ga je het land in om actie te voeren. Zo 

heb je zelf ooit in een interview gezegd: ‘De 

sociale strijd voer je voortdurend, die kun je niet 

even uitzetten. Als mensen ons ergens nodig 

hebben, moet je er staan.’ En dat heb je ook 

laten zien.  

 

Je ging de barricade op voor onder andere de 

zorgbuurthuizen, het afschaffen van het eigen 
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risico, streekziekenhuizen, maar ook om de 

studierente naar 0 procent te brengen.  

 

Ook was je te vinden op het Kruisplein, samen 

met jouw maatje Renske Leijten, bij de 

steunmanifestatie voor de toeslagenouders en 

hun kinderen. En nog heel veel meer.  

 

Een ander belangrijk moment was de steun van 

de Eerste Kamer voor het voorstel voor een 

bindend correctief referendum. Een grote 

prestatie. Waardoor mensen meer zeggenschap 

krijgen.  

 

En dit is maar een tipje van de ijsberg van wat jij 

allemaal hebt gedaan de afgelopen jaren als 

Kamerlid.  

 

Tussen alle debatten, protesten, petities, en 

initiatiefwetsvoorstellen door schreef je ook nog 
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het boek ‘De winst van eerlijk delen. Ons pleidooi 

voor radicale democratisering.’ 

 

Waarin je het politieke systeem op de snijtafel 

legt. Dat doe je aan de hand van persoonlijke 

anekdotes, actuele feiten en argumenten. Het is 

een mooie nalatenschap. Zo geeft je aan dat 

fundamentele veranderingen nodig zijn. 

 

Beste Lilian, ik kan nog zoveel meer noemen van 

alles wat je de afgelopen jaren hebt bereikt en 

hebt ondernomen. Maar dan zitten we hier 

morgen nog.  

 

Je bent onvermoeibaar, en hebt een enorm 

doorzettingsvermogen. Je hebt voor veel mensen 

echt het verschil weten te maken en dat is 

noemenswaardig en een voorbeeld voor velen.  
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Ik weet zeker dat wat er ook op je pad gaat 

komen jij je altijd voor een sociale en eerlijke 

wereld zal blijven inzetten.  

 

Nu is het tijd om de Kamer te verlaten. Ik wens 

je het aller beste toe. En ik weet zeker dat we 

nog veel van je gaan horen. Het ga je goed.  

 

 

 


